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Chobotnice ano, nebo ne?

Petr TICHÝ, moderátor
--------------------
Má, nebo nemá stát chobotnice na Letné. To se stalo tématem číslo jedna českých politiků. Prezident Václav Klaus,
primátor Pavel Bém a i premiér Topolánek si myslí, že ne. Stavba Národní knihovny se tak možná vůbec neuskuteční.
Pražský primátor se právě teď snaží architekta Kaplického přesvědčit, aby souhlasil s umístěním knihovny jinde.
Martin ERVA, redaktor
--------------------
Tahle zelenožlutá chobotnice dnes rozděluje společnost. Podepisují se petice pro i proti. Naposledy Divadlo TaFantastika
s Lucií Bílou chce přesunutí knihovny jinam. Ten samý názor má i primátor.
redaktor /citace vyjádření Pavla Béma/
--------------------
"Chobotnice se tam nehodí, protože se stává jakousi druhou dominantou, pár set metrů od Pražského hradu."
redaktor /citace vyjádření Jana Kaplického/
--------------------
"Jedna politická strana diktuje názor na kulturu. To jsme zažili čtyřicet let."
Martin ERVA, redaktor
--------------------
V pozadí je ještě jeden spor, kdyby se nová budova knihovny postavila, částečně by osiřelo její původní sílo, historické
Klementinum, po Pražském hradu největší historický areál v Praze.
Luboš VELEK, historik, FF UK
--------------------
Klementinum by se v první řadě mělo vrátit univerzitě. Univerzita v Klementinu působila až do roku 1945.
Martin ERVA, redaktor
--------------------
Jenže ředitel Ježek má s budovou u Karlova mostu jiné plány. Třeba tady by mělo být dvoupodlažní podzemní parkoviště.
Tohle nádvoří by se zase mělo vydláždit a vzniknout tu příjemné posezení pro veřejnost. Jedno už to vyrostlo. Ředitel
knihovny Ježek je na dovolené, navíc mu ministerstvo doporučilo se nevyjadřovat.
redaktor /citace vyjádření Vlastimila Ježka, zdroj: Babylon/
--------------------
"Komerční část provozu představovala a bude představovat jen malou část provozu Klementina, získané peníze však
trvale snižují nárok na státní rozpočet."
Marek HILŠER, mluvčí sdružení Klementinum studentům
--------------------
Zde budou nejrůznější instituce, které ke vzdělávání neslouží.
Marcela ŽIŽKOVÁ, mluvčí Ministerstva kultury ČR
--------------------
Určitě musí být v prvé řadě splněna podmínka, že knihovna má sloužit knihovnickým a informačním účelům.
Martin ERVA, redaktor
--------------------
To ale neplatí absolutně. Například restaurace v areálu Klementina byla původně povolena jako informační centrum se
studentskou kavárnou, teď už je z ní jen restaurace s nestudentskými cenami. A ministerstvo přimhouřilo oči.


